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Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni-Sesja 

Protokół nr LX/23 
LX Sesja w dniu 22 maja 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 22 maja 2023 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 20:07 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski 

2. Janusz Dziarski 

3.  Michał Gołąb  

4. Bartosz Granat  

5. Jarosław Iskra  

6. Stanisław Jastrzębski  

7. Kamil Jeżyna  

8. Wacław Kwiek  

9. Maciej Nejman 

10. Kazimierz Pakulski 

11. Zbigniew Posacki  

12. Zbigniew Skorupa  

13. Józef Szumilas  

14. Urszula Wojtyło 

15.  Anna Wróbel  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Mieszkańcy Powiatu Wołowskiego oraz Sołtysi wsi Garwół, Gródka oraz Miłcza. 

P. Jolanta Krysowata – Zielnica - Wójt Gminy Wińsko. 

P. Artur Michałuszek – Skarbnik Powiatu. 

P. Rafał Borzyński - Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Wodno – Kanalizacyjnego Sp. z o.o. 

w Wołowie. 

P. Marian Szpak – Radny Rady Miejskiej w Wołowie. 

P. Krzysztof Mucha – Radny Rady Miejskiej w Wołowie. 

Mec. Marcin Cichy – Obsługa Prawna Starostwa. 

 

1. Otwarcie sesji. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Skorupa otworzył LX Sesję Rady Powiatu Wołowskiego 

oraz zarządził sprawdzenie kworum. Stwierdził, iż w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych. 

Kworum jest spełnione. 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
 

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, 

Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Wacław Kwiek, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, 

Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Artur Fojt, Janusz Kawalec, Maciej Nejman 

 

3. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Panu Krzysztofowi Musze, Radnemu Rady 

Miejskiej w Wołowie. 

Pan Krzysztof Mucha w imieniu części mieszkańców wyraził oburzenie dotyczące 

unieważnienia przez Starostę przetargu na przebudowę drogi powiatowej Gródek – Garwół. 

Zaznaczył, że Powiat Wołowski zwrócił się do Gminy Wołów o pomoc finansową na 

zabezpieczenie wkładu własnego. Nadmienił, iż środki zostały przekazane Gminie Brzeg 

Dolny oraz Gminie Wińsko. Radny Gminy zwrócił się do Starosty z prośbą o skorzystanie  

z możliwości unieważnienia przetargu. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  

 

4. Przedstawienie przez Zarząd Powiatu Wołowskiego informacji dotyczącej stanu 

realizacji zadania „Przebudowa dróg powiatowych nr 1284D i 1274D łączących 

siedziby Powiatu i Gminy Wołów oraz Gminy Wińsko z drogą ekspresową S5” 

realizowanego w ramach dofinansowania z Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Program Inwestycji Strategicznych”. 

 

Starosta Janusz Dziarski zaznaczył, że droga Gródek – Garwół do drogi DW339 łącząca  

z drogą szybkiego ruchu S5 jest jedną z ważniejszych dróg dla mieszkańców. Starosta zwrócił 

uwagę na stan finansów Powiatu Wołowskiego, dlatego też w 2022 roku rozpoczęły się 

rozmowy z władzami Gminy Wołów oraz Gminy Wińsko dot. wsparcia Powiatu 

Wołowskiego w zakresie 5% wkładu finansowego do modernizacji ww. dróg. Najniższa 

oferta w przetargu nieograniczonym wyniosła 31.336.710 zł. W odniesieniu do przyznanych 

środków rządowych to więcej o 3.300.000 zł. W związku z czym Powiat Wołowski musiał 

unieważnić 14 lutego br. pierwszy przetarg. Następnie 5 marca 2023 r. został ogłoszony 

kolejny przetarg, przy czym oferta okazała się niższa od pierwszej o 400.000 zł, co także było 

stanowczo za dużo do tego, co Powiat Wołowski posiadał. Prowadzone były rozmowy z Wójt 

Gminy Wińsko oraz Burmistrzem Gminy Wołów. Uzyskane zostało porozumienie z Gminą 

Wińsko.  

 

Radny Bartosz Granat przedstawił opinie regionalnych izb obrachunkowych dot. formy 

pomocy finansowej jaką miałaby udzielić Gmina Wołów. Wyraził oburzenie zaistniałą 

sytuacją. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poprosił o ponowne sprawdzenie kworum w celu 

potwierdzenia udziału w sesji radnego Macieja Nejmana. 

 

(Ad Vocem) 
Starosta Janusz Dziarski wyjaśnił, że w dniu 10 maja 2023 r. Skarbnik Powiatu wraz z Panią 

Skarbnik Gminy Wołów odbywali rozmowy w Ratuszu. 
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zarządził 5 – minutową przerwę w obradach. 

O godzinie 16:50 obrady LX Sesji Rady Powiatu Wołowskiego zostały wznowione. 

Po przerwie. 

 

Wójt Gminy Wińsko Jolanta Krysowata-Zielnica zabierając głos podkreśliła, że błędem 

popełnionym przez Powiat Wołowski przy składaniu wniosku było założenie 

wyremontowania wszystkich dróg powiatowych. Wyraziła swoją opinię na temat stanu dróg 

na terenie Powiatu Wołowskiego oraz potrzeb w zakresie remontu dróg na terenie Gminy 

Wińsko. 

 

(Ad Vocem) 

Radny Bartosz Granat odniósł się do wypowiedzi Wójta Gminy Wińsko, wyraził swoje 

oburzenie. 

 

Wójt Gminy Wińsko Jolanta Krysowata-Zielnica zabierając głos przytoczyła zasady składania 

bądź zmieniania wniosków.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zarządził  2 - minutową przerwę w obradach. 

 

O godzinie 17:25 obrady LX Sesji Rady Powiatu Wołowskiego zostały wznowione. 

 

Po przerwie. 

 

(Ad Vocem) 
Radny Bartosz Granat poprosił o refleksję. 

 

Radna Urszula Wojtyło zabierając głos odniosła się do wypowiedzi Wójta Jolanty Krysowatej 

- Zielnicy, pytała o wycenę działek i procedury oraz skąd takie kwoty. Wyraziła oburzenie  

sposobem procedowania przetargu na drogę Gródek – Garwół łączącą się z drogą S5. 

 

(Ad Vocem) 
Starosta Janusz Dziarski poprosił Mecenasa M. Cichego o wyjaśnienie. 

 

Mecenas Marcin Cichy wyjaśnił, że przeszkodą prawną w zawarciu wcześniej wymienionej 

umowy było to, że pomimo zmian wieloletniej prognozy finansowej (wpf) dokonanych przez 

gminy nie gwarantowała ona otrzymania środków przez powiat wołowski. Umowa posiadała 

wyłącznie charakter deklaracji.  

 

(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło pytała, czy umowa z Gminą Wińsko gwarantowała Powiatowi 

Wołowskiemu wypłatę środków? 

 

Mecenas Marcin Cichy wyjaśnił, że pierwotna umowa wysłana do Gminy Wołów oraz do 

Gminy Wińsko nie zawierała żadnych warunków. Natomiast w odpowiedzi tylko Gmina 

Wołów wskazała problem w zawarciu umowy, w związku z czym toczyły się negocjacje co 

do treści umowy.  
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(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło pytała Zarząd Powiatu, czy treści umów dla obu gmin miały 

identyczne treści. 

 

Mecenas Marcin Cichy ponownie wyjaśnił, że pierwotny projekt umowy został wysłany do 

obu gmin. 

 

(Ad Vocem) 

Starosta Janusz Dziarski dodał, że zapisy w umowie zmieniały się wraz z narastającymi 

wątpliwościami ze strony Gminy Wołów. 

 

(Ad Vocem)  
Radny Bartosz Granat odniósł się do działań podejmowanych przez Zarząd Powiatu 

Wołowskiego odnośnie dróg. 

 

(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło pytała Starostę o podjęte działania w związku z tym, iż Gmina 

Wińsko zabezpieczyła środki w wpf na sesji w dniu 29 marca br. Pytała również o to, czy 

mieszkańcy Nieszkowic w ostatnim czasie składali oficjalny wiosek o realizację dróg na ich 

terenie.  

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że nie jest w stanie spamiętać całej korespondencji 

wpływającej do Starostwa. 

 

(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło oraz Starosta kontynuowali dyskusję w bieżącym temacie. 

 

Radny Maciej Nejman prosił o unieważnienie zadania dot. remontu drogi w Gminie Brzeg 

Dolny w ramach Polskiego Ładu.  

 

Radny Zbigniew Posacki wyraził opinię na temat pozyskiwania środków na realizacje dróg  

w powiecie wołowskim. 

 

Kolejno głosy zabierali mieszkańcy gminy Wołów oraz Radny Rady Miejskiej Wołowa 

Marian Szpak, którzy swoją wypowiedź kierowali głównie do Starosty. Wyrażali swoje 

oburzenie związane z brakiem realizacji remontu ww. drogi. 

 

Głos zabrał Pan Rafał Borzyński, który odniósł się do wcześniejszych wypowiedzi Starosty 

oraz Wójt Gminy Wińsko. Odniósł się także do finansów Powiatu Wołowskiego. 

 

Radna Anna Wróbel w swojej wypowiedzi poruszyła temat braku porozumienia Starostwa 

Powiatowego z Gminą Wołów. W swojej refleksji nawiązała do struktury finansów Powiatu 

Wołowskiego. 

 

Pan Rafał Borzyński (ad vocem) do radnej Anny Wróbel nawiązał do swojej działalności  

w Stowarzyszeniu Rzeczpospolita Samorządna i podejmowanych przez Stowarzyszenie 

inwestycji. 
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(Ad Vocem) 

 

Starosta Janusz Dziarski odniósł się do terminu podpisania umowy – porozumienia Powiatu 

Wołowskiego z Gminą Wołów w związku z nieścisłościami jakie pojawiły się podczas 

trwających obrad Rady. 

 

Radna Urszula Wojtyło pytała o proporcje w nowej promesie? 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że wysokość kwoty to około 6.000.000 zł. 

 

Radny Bartosz Granat złożył wniosek formalny o udzielenie głosu mieszkańcom oraz 

ogłoszenie 10 – minutowej przerwy w obradach. 

 

Radny Gminy Wołów pytał Starostę ile kilometrów dróg zostanie wykonane jeszcze w tym 

roku. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że w obecnie złożonym wniosku remont drogi 

dotyczył będzie odcinka od Nieszkowic do granicy powiatu wołowskiego. 

 

Mieszkaniec gminy Wołów odniósł się do wizyty u Starosty.  

 

Mieszkaniec wsi Garwół zwrócił się z zapytaniem do mec. Cichego oraz Skarbnika Powiatu 

Wołowskiego. 

 

(Ad Vocem) 
Radny Maciej Nejman pytał jakie rozwiązanie problemów powiatu planuje Starosta? 

 

(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło zapytała jakie kwoty zostaną wyasygnowane na poszczególne gminy 

Powiatu Wołowskiego?  

 

(Ad Vocem) 
Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że nie jest w stanie podać szczegółów dotyczących 

kilometrażu dróg. 

 

Wójt Gminy Wińsko Jolanta Krysowata-Zielnica pytała ile procent kilometrów dróg jest  

w poszczególnych gminach.  

 

Radny Bartosz Granat podtrzymał wniosek o przerwę w obradach. Dodał, że na terenie gminy 

Wołów jest 110 km dróg, gminy Wińsko 84 km, a na terenie gminy Brzeg Dolny 37 km.  

 

(Ad Vocem) 
Radny Michał Gołąb pytał od kiedy Starosta ma wiedzę o kwocie 6.000.000 zł za km drogi. 

 

(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło odniosła się do trybu procedowania w samorządzie. 

 

(Ad Vocem) 
Starosta Janusz Dziarski ad vocem do radnej Wojtyło. 
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Skarbnik Powiatu Wołowskiego wyjaśnił, że takie same projekty umów trafiły do Gminy 

Wińsko oraz do Gminy Wołów. Zwrócił się o opinię prawną, wówczas wystąpiły uwagi co do 

kar finansowych. W dniu 13 maja br. otrzymał polecenie przygotowania dokumentacji na 

sesję w przypadku zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Wołów a Powiatem Wołowskim.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zarządził  10 – minutową przerwę w obradach. 

O godzinie 19:41 obrady LX Sesji Rady Powiatu Wołowskiego zostały wznowione. 

Po przerwie. 

 

(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło pytała, czy warunkiem koniecznym było podpisanie umowy do 

zwołania sesji nadzwyczajnej, który państwo sobie założyli. 

 

Skarbnik Powiatu wyjaśnił, co stanowi budżet powiatu i czym jest wpf. Dodał, że w jego 

opinii Polski Ład zmienił warunki. Podpisanie umowy zawsze stanowiło warunek. 

 

(Ad Vocem) 
Radny Bartosz Granat przytoczył treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

a także podobne działania w gminie Rewal. Pytał Skarbnika, czy miał wiedzę na temat 

prowadzonych rozmów z firmą Kobylarnia, która w dalszym ciągu mimo upływu terminu 

wyraża chęć realizacji remontu w/w dróg. 

 

Radny Zbigniew Posacki wyraził swoją refleksję odnośnie wykluczenia wniosków na 

inwestycję w Lubiążu oraz w Gródku. 

 

(Ad Vocem) 
Starosta Janusz Dziarski odpowiedział radnemu Posackiemu, treścią wcześniej wysłanego 

wniosku przez radnego Posackiego. 

 

Radny Zbigniew Posacki (Ad Vocem) odpowiedział, że otrzymał informację, że żadna z dróg 

w gminie Wołów nie zostanie zrobiona, w związku z czym wnioskował jak wyżej. W dniu 

sesji otrzymał aktualne informacje, dlatego też jeżeli istnieje możliwość unieważnienia 

przetargu obstaje za wcześniejszym wnioskiem dot. remontu drogi Garwół – Gródek. 

 

Skarbnik Powiatu uzupełniając wcześniejszą wypowiedź, dodał iż Gmina Rewal  

w przeciwieństwie do Gminy Wołów współpracuje z powiatem, dlatego też wiele inwestycji 

jest realizowanych. Zaznaczył, że podczas sesji Rady Miejskiej w Wołowie Pani Skarbnik 

uzyskała jednoznaczną opinię RIO, iż wobec istniejących obiekcji Gmina Wołów oraz Powiat 

muszą dojść do porozumienia.  

 

Radny Maciej Nejman pytał Starostę o unieważnienie. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że portale społecznościowe nie stanowią 

komunikatora do  rozmów na ważne tematy. 

 

Radny Maciej Nejman zaznaczył, że obrady Rady są narzędziem komunikacji pomiędzy 

radnymi a Zarządem. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że ważnym elementem jest opinia prawna. Natomiast 

przetarg został unieważniony, a wniosek został zmieniony. 



7 

 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  

 

5. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu 

między sesjami.  
 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Radny Bartosz Granat pytał, czy w związku z rezygnacją z członkostwa w Zarządzie Powiatu 

Starosta ma nową kandydaturę na członka Zarządu. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że po rezygnacji Pani Anny Wróbel skierował do 

przewodniczącego rady pismo z kandydaturą Pana Stanisława Borkowskiego. 

 

Radny Bartosz Granat pytał o kandydata na przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji. 

 

Starosta Janusz Dziarski wyjaśnił, że Pan Stanisław Borkowski złożył rezygnację z pełnienia 

funkcji Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

  

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  

 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Radny Maciej Nejman złożył interpelację odnośnie udostępnienia treści umowy z Gminą 

Wińsko dla przedmiotowej drogi, którą dzisiaj zajmujemy się na sesji. 

 

Radna Urszula Wojtyło pytała o pismo, które skierowała do Zarządu Powiatu. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że nie jest w stanie odpowiedzieć na pytania 

szczegółowo. 

 

Radna Urszula Wojtyło pytała o godzinę zwoływania sesji i braku obecności pracowników 

merytorycznie odpowiedzialnych. 

 

Starosta odpowiedział, że sesja zwoływana jest w takich godzinach ze względu na funkcję 

które radni pełnią na co dzień. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  

 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Radna Anna Wróbel pytała o termin kolejnej sesji. 

 

Wiceprzewodniczący odpowiedział, że Przewodniczący Rady nie przekazał żadnych 

informacji dotyczących kolejnych obrad Rady. 
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Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  

 

8. Wolne głosy, komunikaty. 
 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  

 

9. Zakończenie obrad.  
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego 

zamknął LX Sesję Rady Powiatu Wołowskiego.  

 

Wiceprzewodniczący 

Rady Powiatu Wołowskiego 

 

 

 Zbigniew Skorupa 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Elżbieta Pogwizd 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 


